



## ■ اتفاقية تعاون بين "اتحاد الغرف العربية" و "اكسبو أصحاب الهمم الدولي"

معالي الأمين العام للجامعة العربية الدكتور أحمد أبو الغيط، وأمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، ورئيس مكتب ترويج الاستثمار والتكنولوجيا التابع لمنظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية - البحرين الدكتور هاشم حسين، والمنسق العام لمعرض اكسبو أصحاب الهمم الدولي الاعلامي غسان سليمان أمهر، والمستشارة الاقتصادية في اتحاد الغرف العربية الدكتورة سارة الجزائر، حيث تطرق الاجتماع إلى الإنجازات التي تحققتها دولة الامارات على صعيد تمكين أصحاب الهمم، وأيضاً أهمية مبادرة العيش باستقلالية في خدمة أصحاب الهمم في الوطن العربي ككل وأهدافها الرامية الى تمكين أصحاب الهمم وإتاحة الفرصة امامهم لتحقيق احلامهم وطموحاتهم .

وفي ختام اللقاء، شكر سمو الشيخ احمد بن سعيد، الأمانة العامة لاتحاد الغرف العربية على إطلاق هذه المبادرة مشيراً الى أهمية تعزيز التعاون المشترك من اجل خدمة أبنائنا من أصحاب الهمم في الدول العربية. وقال سموه: "سعيد برؤية المزيد من الجهود والمبادرات المتميزة، التي تستهدف تمكين أصحاب الهمم وتطوير الابتكار التكنولوجي بما يلبي احتياجاتهم ويحقق امالهم وطموحاتهم".

وبهذه المناسبة قال الدكتور خالد حنفي: "المبادرة تعتبر الأولى من نوعها في الوطن العربي وتهدف توجيه المبتكرين العرب لكي يلعبوا دورهم في خدمة هذه الشريحة العريضة من مجتمعنا وتهيئة الفرص امامهم للعيش باستقلالية".

ومن جانبه قال غسان سليمان امهر: "سعداء بالتعاون مع اتحاد الغرف العربية ومع إدارة المبادرة من اجل منح المزيد من الفرص لأصحاب الهمم، نحو لعب دورهم في خدمة مجتمعاتهم وسوف نقوم بعرض ابتكارات مبدعينا العرب ضمن فعاليات معرض اكسبو أصحاب الهمم الدولي في دورته الرابعة في نوفمبر المقبل".

شهد سمو الشيخ احمد بن سعيد آل مكتوم، رئيس هيئة دبي للطيران المدني الرئيس الأعلى الرئيس التنفيذي لطيران الامارات والمجموعة، راعي معرض اكسبو أصحاب الهمم الدولي، ومعالي احمد أبو الغيط الأمين العام للجامعة العربية وسعادة عبد الله المزروعى رئيس اتحاد غرف التجارة والصناعة في دولة الامارات، وامين عام اتحاد الغرف الدكتور خالد حنفي، حفل إطلاق مبادرة "العيش باستقلالية"، وتوقيع اتفاقية التعاون بين "اتحاد الغرف العربية" وإدارة "معرض اكسبو أصحاب الهمم الدولي"، في مقر اكسبو دبي 2020. وبهذه المناسبة ونياية عن الملايين من أصحاب الهمم الذين سوف يستفيدون من هذه المبادرة، تمّ تكريم سمو الشيخ أحمد بن سعيد آل مكتوم، ومنحه لقب "راعي الابتكار العربي لتمكين أصحاب الهمم" من قبل معالي أحمد أبو الغيط امين عام جامعة الدول العربية ومعالي الدكتور خالد حنفي الأمين العام لاتحاد الغرف العربية التي تعمل تحت مظلة الجامعة العربية.

وجاء تكريم سمو الشيخ احمد بن سعيد، تقديراً لرعايته الكريمة لمبادرة "العيش باستقلالية"، ولجهود سموه الطيبة لتمكين أكثر من 50 مليون نسمة من أصحاب الهمم يعيشون في دول الشرق الأوسط ويتطلعون الى مساعدتهم على العيش باستقلالية من خلال التقنيات والتكنولوجيا الحديثة وبرامج إعادة التأهيل المتطورة.

بعد ذلك بارك كل من سمو الشيخ أحمد بن سعيد ومعالي أحمد أبو الغيط، التوقيع على اتفاقية التعاون المشترك بين إدارة معرض اكسبو أصحاب الهمم الدولي واتحاد الغرف العربية ممثلاً لمبادرة العيش باستقلالية من قبل الدكتور خالد حنفي وغسان سليمان امهر المنسق العام للمعرض ومن ثمّ تبع ذلك أخذ صورة تذكارية جامعة مع سموه.

وقبل التوقيع على الاتفاقية التقى سمو الشيخ أحمد بن سعيد آل مكتوم، مع



### ■ Cooperation Agreement between the "Union of Arab Chambers" and "Expo for People of Determination"

His Highness Sheikh Ahmed bin Saeed Al Maktoum, President of the Dubai Civil Aviation Authority, Chairman and Chief Executive of Emirates Airlines and the Group, sponsor of the International Exhibition of People of Determination, His Excellency Ahmed Aboul Gheit, Secretary-General of the Arab League, and His Excellency Abdullah Al Mazrouei, President of the Federation of Chambers of Commerce and Industry in the UAE, witnessed the event. The Secretary-General of the Union of Chambers, Dr. Khaled Hanafi, held a ceremony to launch the "Living Independently" initiative, and the signing of the cooperation agreement between the "Union of Arab Chambers" and the management of the "People of Determination International Exhibition", at the headquarters of Expo 2020 Dubai.

On this occasion and on behalf of the millions of people of determination who will benefit from this initiative, His Highness Sheikh Ahmed bin Saeed Al Maktoum was honored and given the title of "Patron of Arab Innovation to Empower People of Determination", by His Excellency Ahmed Aboul Gheit, Secretary General of the League of Arab States, and His Excellency Dr. Khaled Hanafi, Secretary General of the Union of Arab Chambers, which operates under the umbrella of the Arab League.

The honoring of His Highness Sheikh Ahmed bin Saeed came in appreciation of his generous sponsorship of the "Living Independently" initiative, and his good efforts to empower more than 50 million people of determination living in the countries of the Middle East and aspire to help them live independently through modern technologies, technology and advanced rehabilitation programs.

After that, His Highness Sheikh Ahmed bin Saeed and His Excellency Ahmed Aboul Gheit blessed the signing of the joint cooperation agreement between the management of the International Exhibition of People of Determination and the Union of Arab Chambers, representing the initiative to live independently by Dr. Khaled Hanafi and Ghassan Suleiman Amhaz, the general coordinator of the exhibition. After that souvenir photos were taken with His Highness.

Before signing the agreement, His Highness Sheikh Ahmed

bin Saeed Al Maktoum met with His Excellency the Secretary-General of the Arab League, Dr. Ahmed Aboul Gheit, and the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, and Dr. Hashim Hussain, Head of the Investment and Technology Promotion Office of the United Nations Industrial Development Organization - Bahrain, and General Coordinator of the International Media Expo of People of Determination, Ghassan Suleiman Amhaz, and the economic advisor at the Union of Arab Chambers, Dr. Sarah Al-Jazzar, where the meeting touched on the achievements of the UAE in terms of empowering people of determination, as well as the importance of the initiative to live independently in the service of people of determination in the Arab world as a whole and its goals aimed at empowering people of determination and providing them with the opportunity to realize their dreams and aspirations.

At the end of the meeting, His Highness Sheikh Ahmed bin Saeed thanked the General Secretariat of the Union of Arab Chambers for launching this initiative, pointing out the importance of strengthening joint cooperation in order to serve our children of determination in the Arab countries. His Highness said: "I am happy to see more distinguished efforts and initiatives aimed at empowering people of determination and adapting technological innovation to meet their needs and achieve their hopes and aspirations."

On this occasion, Dr. Khaled Hanafi said: "The initiative is considered the first of its kind in the Arab world and aims to guide Arab innovators to play their role in serving this dear segment of our society and to create opportunities for them to live independently."

For his part, Ghassan Suleiman Amhaz said: "We are pleased to cooperate with the Federation of Arab Chambers and with the initiative's management in order to give more opportunities to people of determination, towards playing their role in serving their communities, and we will display the innovations of our Arab innovators within the activities of the International People of Determination Expo in its fourth session next November."